



2020年2月 Feb 2020 捐助機構 Funded by:



香港賽馬會慈善信託基金 The Hong Kong Jockey Club Charities Trust 同心同意問題 FIDING HIGH TOGETHER

扶康會「香港最佳老友」運動・賽馬會社會共融計劃

FHS "Best Buddies Hong Kong" Movement · Jockey Club Social Inclusion Project

「國際最佳老友」領袖會議 2019 The Best Buddies Leadership Conference (BBLC) 2019

「國際最佳老友」領袖會議是一年一度的國際共融盛事,來自世界各地的「最佳老友」大學領袖、中學領袖、 社區領袖及老友大使凝聚在一起,為他們提供各類型推動「最佳老友」的技巧培訓,以培養組織「最佳老友」 分社所需的領導技能,還可以透過領袖會議認識世界各地的「最佳老友」領袖及老友大使,交流推動「最佳老 友」的心得。

「香港最佳老友」運動派出 4 位代表,於 2019 年 7 月中旬遠赴美國印第安納州參與「國際最佳老友」領袖會議 2019。4 名代表分別來自葵興職業發展中心的老友大使周穎珊女士、香港教育大學學生領袖張樂然同學、東華學院學生領袖黃穎荍同學及山景成人訓練中心社工曾麗娟姑娘。在 3 日的會議中,4 位代表分別參與了不同的會議、分享和報告,認識了不少來自世界各地的朋友,亦將「香港最佳老友」運動介紹給他們。回港後,各代表紛紛表示在會議中獲益良多,隨即在 2019 年 8 月中旬舉行分享會,將豐富的交流經驗、知識和有趣回憶分享予「香港最佳老友」運動的不同持份者,包括:校長、老師、社工及家長…等等。

BBLC is an annual international event that brings together College leaders, High school leaders, Community leaders and Ambassadors worldwide, providing them with various skills training on facilitating Best Buddies initiative and developing the leadership skills needed to organize a Best Buddies chapter. The leadership conference offers a great opportunity for the participants to meet other Best Buddies Leaders and Ambassadors around the world and share their experiences in promoting the Best Buddies mission.

In mid-July 2019, four representatives of the "Best Buddies Hong Kong" Movement attended the BBLC 2019 in Indiana, U.S.A. They were Ms. Sandy CHAU (an ambassador from Kwai Hing Vocational Development Centre), Ms. Dumbo CHEUNG (a student leader from the Education University of Hong Kong), Ms. Chloe WONG (a student leader from Tung Wah College) and Ms. Chris TSANG (a social worker from Shan King Adult Training Centre). During the three-day event, the four representatives participated in various conferences, sharing sessions and seminars, at which they became friends with people across the world and promoted the "Best Buddies Hong Kong" Movement to them. All representatives considered the BBLC valuable and rewarding, therefore they organized a sharing session shortly after returning to Hong Kong in mid-August 2019, with an aim to share their experiences, knowledge and joyful memories with different stakeholders of the "Best Buddies Hong Kong Movement", including principals, teachers, social workers and parents.

「精彩花絮 Highligths



代表們出發美國印第安納州喇! We are going to Indiana, U.S.A.!



一到埗,就遇到很多志同道合的外國「最佳老友」,快快 集郵先!

As soon as we arrived, we have met a lot of like-minded foreign "Best Buddies", say CHEERS!



老友大使穎珊主動和各國老友打招呼及派卡片,並熱情地 送贈本土手信—陳皮梅予一眾新朋友分享。

Our ambassador Sandy took the initiative to greet and give name cards the other buddies from around the world, and shared our local snack - preserved prune to our new friends.



我們和最佳老友創辦人 Anthony 合照啊! We took photo with Anthony - the founder of "Best Buddies"!



領袖會議中充滿歡笑與成長,並孕育出彼此 間的深厚友誼!

BBLC was full of laughter and growth, our friendship is getting stronger.



領袖會議培養學生領袖和老友大使的領導能力 BBLC developed leadership skills for the student leader and ambassador.



FACI

老友大使穎珊回港後,熱心把交流的一點一滴分享給工場工友。 After returning to Hong Kong, our ambassador Sandy enthusiastically shared the experiences and photos with other service users at Kwai Hing Vocational Development Centre.

如有興趣以個人或團體名義加入扶康會「香港最佳老友」運動·賽馬會社會共融計劃,請致電 2360 2392 聯絡陳姵璁姑娘或電郵至 bbhk@fuhong.org.

If you are interested to join FHS BEST BUDDIES HONG KONG Movement · Jockey Club Social Inclusion Project by individual or by group, please contact Ms. Fiona Chan at 2360 2392 or via email bbhk@fuhong.org.